
Rapla valla külade ÜMARLAUD 

Esmaspäev, 10. juuni 2024 

Kaiu Koolis Kell 18.00 - 20.00 

 

 

PÄEVAKAVA:  

1. Kaiu Kooli ringkäik – direktor Hannes Vald  

2. Ametlik suhtlus ja kirjavahetus rapla@rapla.ee – vallasekretär Ülle 

Eesik-Pärn  

3. Kaevandused – keskkonnaspetsialist Liis Lillemets ja vallaarhitekt 

Cerly-Marko Järvela (30 minutit) 

4. Viitade vajaduste kaardistamine – piirkonnakoordinaatorid Anne Leht 

ja Sven Murula (15 minutit) 

5. Elanikkonnakaitse kogukonnas – arendusjuht Heiti Vahtra ja RAEK-i 

vabaühenduste konsultant Teele Ojasalu (30 minutit) 

 

Rapla vallavanem Gert Villard tervitas kohalolijaid ja tutvustas päevakava. 

Kaius külas olles heidame pilgu ka uuele koolihoonele. Palun Hannes.  

1. Kaiu Kooli ringkäik  

Direktor Hannes Vald tutvustas kooli ruume. Vana klassikaline koolihoone 

aastast 1845 on kokku põimitud tänapäevaselt moodsa arhitektuuriga ja siia on 

loodud mugav õppe- ja töökeskkond. Oleme praegu kooli söögisaalis, mida on 

lükand vaheuste kaudu võimalik teha suuremaks, et võimaldada suuremaid 

koosviibimisi ja sündmusi nii kooli kui kogukonna elus. Igapäevases kasutuses 

on vajalikud väiksemad ruumid. Söögisaali kõrval saame heita pilgu ka 

kaasaegselt  sisustatud köögiruumi.  

Väikesel ringkäigul jäid silma heledad valged klassiruumid, õpetajatele 

sisustatud töökabinetid, ruumid koolitusteks, tänapäevased laborisisustused 

keemia ja füüsika õpetamiseks, värskema jume saanud spordisaal ja armsad 

ruumid lasteaia rühmadele koos avara mängualaga õues. Akadeemilisust lisas 

raamatukogu seotus kooli ruumidega. Hannes Vald esitles lükandseinte 

lahendusi paindlikuks ruumide suuruse muutmiseks vastavalt vajadusele. 
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2. Ametlik suhtlus ja kirjavahetus rapla@rapla.ee – vallasekretär Ülle 

Eesik-Pärn  

Vallasekretär Ülle Eesik Pärn, andis ülevaate,  kuidas on korraldatud ametlik 

kirjavahetus Rapla vallas.  Rapla vallal on dokumendihalduse kord, mille eest 

vastutan mina kui kantselei juht.  

Vaata : https://www.riigiteataja.ee/akt/407112019049 

Kirjadele vastamine on iga valdkonna juhi pädevuses, nende tegevust jälgib 

kantselei. Kantselei spetsialist teeb ülevaate kalendrikuus vastamata kirjade 

kohta. Kiirema vastuse kui 30 päeva otsustab ametnik ise, üldjuhul vastame 

tähtajalises järjekorras. Võib kirjutada kantselei ülemale kui pole vastust saanud.  

Küsimus: Piret Laur: Kas oleks võimalik hea tavana saata vastuse ootajale 

märgukiri, et tema küsimusele vastamine võtab kauem aega?  

Küsimus: Ants Kuningas: Kas rapla@rapla aadressile tulnud kirjad lähevad 

kõik registreerimisele. 

Vastus: Kõik kirjad lähevad registreerimisele. Ainult pressiteateid ei 

registreerita. Volikogu kirjavahetus käib läbi volikogu. 

Piret Laur: Küsimus asjaajamiskorra kohta oli esitatud seetõttu, et 

dokumendihaldus ei kata kogu suhtlemist. Rohkem selgust on eelduseks, et 

vastastikune suhtlus saaks sujuvalt toimida.  

Küsimus: Kertu Künnapas: Ei leia oma kirja avalikus vaates Amfora 

süsteemist. 

Vastus: Avalikus registris ei kajastata eraisikute kirju kui ei ole märget, et seda 

soovitakse ja vastupidi. Küla meililt või MTÜ kiri läheb avalikuks ilma 

nõusolekuta. 

Kui kirja avalikus vaates ei leia, siis võib olla võimalik, et pealkirja on 

täpsustatud, sest tihti on kirjad segase sisuga ja keeruline on sealt iva üles leida. 

Seetõttu täpsustatakse kas tegemist on informatsiooniga, avaldusega, nõudega 

jne. 

Küsimus: Kertu Künnapas:Osalt on ametnikega küsimusi ja vastuseid ka 

telefoni teel ja neid ei registreerita. 

Vastused: Helen Hints: Telefoni vestluse puhul on soovitatav kirjeldada 

telefoni vestlus üle uue kirjaga nii, et selguse mõttes mõlemad pooled seda 

üheselt mõistaksid. 
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Gert Villard: Kirju ei hoita meelega 30 päeva. Keerulised probleemide 

vastused võtavad kauem aega, sest vajavad uurimist.  Inimesed küsivad veel ja 

veel, kuigi külavanemaga on juba samal teemal suheldud. Mis puutub 

külavanemate kirjadesse, siis need oleks mõistlik saata küla meililt, et jälg jääks 

ka edaspidiseks kirjavahetusse alles. 

Anne Kalf: Hea praktika on, et kiri saadetakse valda ja seal peal on kirjas, 

kellele see on adresseeritud ja võimalikult lühike ja täpne ning mitte kedagi 

halvustav sisu. Tihti minnakse kirjadega inetuks. See ei ole konstruktiivne 

koostöö. 

3. KESKKONNA-JA RUUMILOOME KÜSIMUSED KÜLADE 

ÜMARLAUAL 10. juuni 2024 keskkonnaspetsialist Liis Lillemets ja  

valla arhitekt Cerly-Marko Järvela 

Esitlus on liites, slaididel on küsimused ja vastuseid illustreerivad kaardid..  

Marko Järvela: Üldplaneeringus on määratletud rohevõrgustiku ala. Rapla valla 

üldplaneering ei piira rohevõrgustikus maavara kaevandada, sest kaevandamise 

järgselt maa-ala korrastatakse ja taastatakse mets.  

Piret Laur: Paljude maardlate lubasid kaevandamistegevuse jätkamiseks 

pikendatakse ja kui taastamine toimub alles 30 või 60 või 150 aasta pärast, siis 

sellel on oluliselt suurem mõju. Hagudi kruusamaardla on  täielikult 

rohevõrgustiku alal.  

Marko Järvela: Riigi väärtuste kaitseks seisab Maa-amet. Riik eeldab, et 

rohevõrgustik taastatakse tagasi. 

Piret Laur: Taastamise plaanis on mitte mets vaid veekogu. Sellega suur surve 

põhjavee kogusele ja kvaliteedile. Rohevõrgustiku mõte pole lihtsalt 

metsloomade läbipääs vaid bioloogilise mitmekesisuse tagamine. Seda ei ole 

lihtne taastada. Istutada saab puid mitte metsa. 

 

M.J.: Rapla valla üldplaneeringu KSH aruanne on valmis ja planeeringule võib 

veel teha täiendusi. Praegune sõnastus on spetsialistide ringis. 

Piret Laur: Rohkem inimesi võiks lugeda ja osaleda planeeringus. 

M.J.:Projekteerimistingimuste andmisele külavanemate kaasamine. Tuuliku 

naabruses projekteerimistingimuste andmise käigus saadi tänu külavanemale 

info ning sõlmiti asjaõiguslik kokkulepe naabritega. Ehitisregister on praegu 

kehv kaasamise keskkond aga paremat pole. 

Ruumiloome nupukesi soovitame lugeda Rapla valla kodulehelt.  

Piret Laur: Kuigi ehitusregister ei tunnista külavanemat, sest pole juriidiline isik 

registri jaoks ja arvamust ei saa sisestada otse registrisse, saab arvamuse saata e-

kirjaga rapla@rapla.ee. Süsteem toimib ja saame olulist teavet omavahel 

vahetada. See koostöö on oluline.  
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Piret Laur: Kas vald tellib sõltumatud uuringud kaevanduse keskkonnamõjude 

hindamiseks? 

Liis Lillemets:  Valla eelarves pole vahendeid täiendavateks uuringuteks  

Ants Kuningas: Vald võib Keskkonnaametilt nõuda, vaielda saab ka külaselts.  

 

Otsus: Vaja teha suurem kokkusaamine sel põletaval teemal.  

 

Koleehitiste kasutamine täitematerjaliks näiteks Rail Balticu ökoduktide 

ehitusel. 

M.J: Uurisin seda võimalust ja põhimõtteliselt oleks see mõeldav, aga jäätmete 

koostised on erinevad. Tekitab palju küsimusi – kas saab, mida saab ja kuhu 

saab? 

 

T. Tammsaar: Vallas on järjekord. Kodila vana koolimaja varisemisohtlik. Piike 

ja hambaid murtud, kuidas sinna järjekorda saab? Sundvõõrandamine? Usun, et 

Kodila rahvas oleks vallale tänulik. 

L.L.: Järelevalve spetsialist tegeleb kuid hetkel puudub info kui kaugele jõutud. 

 

Helen Hints: Kui on soovi volikogus osaleda. Kõik kodanikud võivad volikogu 

istungil osaleda. Komisjoni istungid on suletud, siin tuleb soovi korral ühendust 

võtta komisjoni esimehega. 

 

4. VIITADE VAJADUSTE KAARDISTAMINE – piirkonna 

koordinaatorid Anne Leht ja Sven Murula 

 

 

A.Leht : Viitade vajaduse teema kerkis esile kevadel Kogukonna komisjoni 

istungil. Leiti, et külaplatsid, kiiged, kultuuriobjektid võiksid olla tähistatud. 

Küsimus on millises stiilis. Finantsilise lahendusena võiks need jõuda eelarvesse 

kaasava eelarve vahenditest kuna kaasavat eelarvet praegu pole avatud.  

Ants Kuningas: Mis on valla prioriteet? Allasutused, loodusobjektid, 

mälestuskivid. Eraasutused jäävad teise ringi. 

Tiit Tammsaar: Hallidel aegadel oli stiiliraamat tegemisel, kas nüüd võiks selle 

luua ja panna tööle? 

Agnes Kurvits: Kaasavat eelarvet ei ole, kuna kaasamiseks polnud raha. Kas 

nüüd suuname selle raha viitadele? 

Lys-Maria Vare: Võiks teha disainile konkurss ja sealt valida, kuidas viidad 

hakkavad välja nägema. 

Anne Kalf: Suured kaardid eri piirkondades on tehtud RAEKi poolt.  

Kertu Künnapas: Viitade jaoks võiks leida raha mujalt, mitte kaasavast 

eelarvest, nii jääks alles võimalus kogukonna nägemusest ja vajadustest 

lähtuvalt väärtusi luua. 

A.Leht: Tegeleme teemaga edasi. 



 

 

 

5. Elanikkonnakaitse kogukonnas – arendusjuht Heiti Vahtra ja RAEK-i 

vabaühenduste konsultant Teele Ojasalu 

 

Alljärgnevalt: Teele Ojasalu esitluse link jagamiseks ja kokkuvõte teemast.  

 

 https://www.canva.com/design/DAGB71Kx9xE/W61Js7kN18A1WZEedOM8cQ/

edit. 

 

Ümarlaual arutlesime abikõlbulikkuse perioodi üle ja mitmele tundus küsitav, 

kas tõesti saab projektiga katta kulud alates 11.04.24. Kinnitan veelkord üle: 

jah, saab. Nagu aga soovitasin, tasub põhjalikult kaaluda, kas lülitada projekti 

võimalikud juba ellu viidud tegevused, millel oli tõenäoliselt muu rahaline kate.  

 

Peamised allikad: 

1) https://raek.ee/2024/05/kif24-toetab-taas-kogukondliku-elanikkonnakaitse-

projekte 

2) https://kysk.ee/taotlejale/toetused-vabauhendustele/taotlusvoorud/kif24 (NB! 

infopäeva salvestis ja esitlus) 
3) https://www.siseministeerium.ee/tegevusvaldkonnad/sidus-

uhiskond/kodanikuuhiskonna-innovatsioonifond 

 

Täpsem info ja tugi: 

Rapla Vallavalitsus: Heiti Vahtra (heiti.vahtra@rapla.ee, 5344 6645) 

Päästeamet: Tanel Vahter (tanel.vahter@rescue.ee, 512 9091) 

RAEK: Teele Ojasalu (teele@raek.ee, 5569 1954) 

KÜSK: Kerstin Rei (kerstin.rei@kysk.ee, 5854 5754) 

 

Silmaringile: 

https://www.olevalmis.ee/et/juhis/kriisiolukordadeks-valmistumine-koos-pere-ja-

kogukonnaga 

https://open.spotify.com/episode/2ECtqwbJToLe0mqGOP2D2l (kogukonnakesk

ne valitsemisviis ja KIF, Martin Tulit) 

https://open.spotify.com/episode/766PIITCCr7FJVRLqCFxJT (KOV-ide 

turvalisuse arenguprogramm, Heiti Vahtra) 

https://www.postimees.ee/7903899/vaopere-kula-naide-kuidas-valmistuda-

kriisiks-koos-kogukonnaga (Vaopere lugu) 

https://raek.ee/kodanikuuhendustele/innustavad-lood (Teenuse piirkonna 
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kogemus) 

https://open.spotify.com/episode/3l6zdTgE2MohLzBFAf2ksh (kaasamine, Kai 

Klandorf) 

 

Teele Ojasalu 

Sihtasutus RAEK 

vabaühenduste konsultant 

+372 5569 1954 

teele@raek.ee 

 

 

6. Muud teemad 

Anne Kalf: Kohe, kohe on jaanipäev , kuidas on meil teeäärte niitmisega 

olukord. 

T. Nael: Täpsemat teavet selle kohta saab teede spetsialistilt Andre-Andy 

Bernhardt käest. 

Info täpsustus saabus abivallavanemalt Toomas Nael`alt päev hiljem.  

Allpool on koopia saadetud infokirjast: 

Eile koosviibimisel tõsteti küsimus teeäärte niitmise osas.  

Palusin teede spetsialistilt infot juurde ja siin siis kokkuvõtvalt: 

  

Vallateede suvehoolduse hankes järgitakse majandus- ja taristuministri 

14.07.2015 vastu võetud määrust nr 92 „Tee seisundinõuded“. 

Seisunditasemega 1 kruusateedel on ette nähtud niitmise kohustus 1 kord 

hooaja jooksul. 

Seisunditasemega 2 ja 3 kruusateedel on ette nähtud niitmise kohustus 2 korda 

hooaja jooksul. 

Teede servade niitmine on kokku lepitud, et lõpetatakse jaanipäevaks ja teine 

niide tehakse 1. septembriks. 

  

Seisunditasemega 1 kattega teedel on rohu lubatud suurim kõrgus 40cm. 

Seisunditasemega 2 kattega teedel on rohu lubatud suurim kõrgus 30cm. 

Kattega tee ääres tuleb teha niitmist selliselt, et rohu kõrgus eeltoodud kõrgusi 

ei ületaks, kuid ka kattega teede esimene niide tehakse jaanipäevaks, teine niide 

1. septembriks. 
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Palun Kogukondadel anda täpsemalt teada, kus on probleemsed lõigud! Infot 

palun edastada teede spetsialistile Andre-Andy Bernhardt, e-

post: AndreAndy.Bernhardt@rapla.ee 

Vald ei niida erateid ja võib-olla ka mõnda kohalikku teed, mis hankesse minnes 

välja jäi. 

Hetkel kehtiva suvehoolduslepingu alusel teostatavate tööde maht on välja 

arvestatud täpselt selle järgi, mis hankesse minnes ette anti ehk „LISA 3 Rapla 

valla kohalikud teed“ järgi. 

Hankesse minnes anti kohalike teede väljavõte otse teeregistrist ning kuna 

teeregistriga on segadust palju, siis võib täitsa tõenäoline olla, et pahameelt 

tuleb selliste teede osas millele niitmist ette nähtud polegi. 

  

Aitäh! 

  

Parimatega 

Toomas Nael 

Rapla Vallavalitsus 

Tel. 5332 5604 

 

Arutelu Vaopere külaseltsi bussipeatuste valgustuse projekti rahastuse kohta 

antud vastuste tõlgendamiste osas ei olnud just meeldiv, aga kuna see ei ole 

ainus arusaamatus külaseltside kommunikatsioonis ja kokkulepetes vallaga, on  

vajalik  jõuda suhtlemises selgema korrani, mida mõlemad pooled austavad.  

 

Ümarlauda juhatas Helen Hints 

Protokollisid Maarika Riismaa, Piret Laur , Ülle Seervald 
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